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Exod 16: 35.     „Şi copii lui Israel au mâncat Manna patruzeci de ani, 
până când ei au ajuns la o ţară locuită; ei au mâncat manna până când 
ei au ajuns la hotarele ţării Canaan”. 
 
Ascultaţi ce spune Profetul lui Dumnezeu despre acesta: 
 

*El binecuvânta pe Israel probabil în aceeaşi zi în care ei refuzau 
să meargă sus acolo să ia ţara promisă. În aceeaşi zi în care ei refuzau să 
creadă iscoadele, manna a căzut doar chiar la fel în acea noapte. Dar ei 
erau toţi împreună afară din voia Domnului. Ei nu puteau să mai câştige 
o altă bătălie, până când ei nu se întorceau înapoi şi îndreptau lucrurile 
cu Dumnezeu. Acum, eu cred că este timpul ca biserica să meargă 
înapoi la Dumnezeu, din nou. Mergeţi înapoi şi începeţi ca şi cum ar fi 
trebuit să mergeţi, aşa încât noi să ne continuăm călătoria. 
 

*Gândiţi-vă, cât de perfect, cum puteau ei să meargă în fiecare 
zi, umblând cu Domnul. Ce o viaţă de trăit, chiar în pustie. Să mănânce 
manna de dimineaţă, care a căzut peste noapte. 
 

*Acolo este unde ei au făcut greşeala lor, când ei au venit la 
scaunul de judecată, şi au adus înapoi dovada unei ţări bune 
(Numeri.13; 14: 1-12). Eu sunt atât de bucuros că acolo erau oameni cu 
ani în urmă, care s-au apropiat prin toate formalităţile, şi au mers sus şi 
au posedat ţara şi au luat dovada şi s-au întors înapoi, că acolo este o 
ţară dincolo de râu. Amin. Eu sunt atât de bucuros pentru aceea. Acum, 
ei au făcut greşeala lor fatală când ei au început să murmure (cârtească) 
împotriva lui Moise şi împotriva slujitorului lui Dumnezeu şi împotriva 
lui Dumnezeu, şi treacă peste ei. Şi amintiţi-vă, fiecare din acei ce au 
cârtit, niciodată nu au trecut dincolo în acea ţară. Isus a spus când el a 
fost pe pământ, „Părinţii voştri au mâncat manna în pustie, dar ei fiecare 
sunt morţi. Dar Eu sunt pâinea Vieţii care vine de la Dumnezeu, din 
Ceruri, pe care un om o poate mânca şi de aceea să nu mai moară.” 



(Ioan 6: 48-58). Oh, mie îmi place aceea. A trecut de la moarte la Viaţă, 
a devenit o nouă creatură în Cristos Isus (Ioan 5: 24). 
 

*Amintiţi-vă, Israel a călătorit. Ştiţi voi cât de departe au fost ei? 
Ei nu ar fi... Ei erau doar la patruzeci de mile, cam patruzeci de ani 
făcând acesta. De ce? Este din cauză că ei au început să cârtească 
împotriva glasului care a produs semnul. Cât de puţin au ştiut ei, când ei 
strigau jos acolo pe malul marii şi dansau în Duhul, şi Moise cânta în 
Duhul, ei erau la o distanţă de doar câteva zile depărtare. Dar ei au 
început să cârtească şi să murmure, şi au vrut ceva diferit. Şi ei au stat 
patruzeci de ani în pustie şi au pierit chiar acolo (aceea este corect), 
pentru că ei nu au crezut.  

Dumnezeu a spus, „Ei nu vorbesc împotriva ta Moise, ei vorbesc 
împotriva Mea.” Acela era glasul lui Dumnezeu, nu a lui Moise. 
(1Cor.10: 1-13). 
 

*Când Israel a plecat din Egipt, ei toţi au crezut în mesajul unui 
profet. Ei au văzut semnele lui Dumnezeu prin Moise; fiecare din ei a 
văzut semnele. Şi ei fiecare au ieşit afară din Egipt, şi au umblat prin 
Marea Roşie, şi au fost botezaţi spre Moise. Fiecare din ei au văzut 
puterea lui Dumnezeu lovindu-l când el a cântat în Duhul şi când 
Miriam a bătut tamburina, a fugit sus şi jos pe plajă. Fiecare din ei au 
mâncat în fiecare dimineață mannă cerească proaspătă din cer. Fiecare 
din ei au băut din Stânca Spirituală care a fost lovită. Şi acolo erau două 
milioane de oameni care au plecat din Egipt. Câţi au intrat în ţara 
promisă? Doi, unul dintr-un milion. Unde sunt toţi ceilalţi? Isus a spus 
că ei au pierit. „Părinţii voştri au mâncat manna în pustie timp de 
patruzeci de ani, şi Eu vă spun vouă, că ei toţi sunt morţi.” 

Acum, acolo sunt cam cinci sute de milioane de Creştini în 
lume, astăzi, numărând pe Catolici, Protestanţi, şi toţi. Dacă Isus ar veni 
în acea răpire, conform cu ceea ce tocmai am spus, acolo vor fi cinci 
sute care vor lipsi în lume astăzi, în răpire. Şi ei probabil sunt în fiecare 
zi (lipsă), socotind toate ţările, de care nu se ţine seama. Deci, aceea 
poate fi la orice timp. Vedeţi? 

*Oh, Creştinilor, haideţi să punem pe noi armura lui Dumnezeu 
(Efes.5: 11-20). Hai să facem tot ceea ce noi ştim ca să-L slujim pe El, 
să-L iubim pe El, şi să aşteptăm pentru acel timp măreţ. 
   



*Dar Dumnezeu vă va face să prosperaţi. „Păi, El m-a 
binecuvântat.” Eu nu mă îndoiesc de aceea. El l-a binecuvântat pe 
Balaam de asemenea (Numeri 22). Vedeţi? Cu siguranţă El va face. Tu 
vei umbla în voia Lui permisibilă, nu în voia Lui perfectă (desăvârşită). 
Dumnezeu nu îşi schimbă gândul Lui, pentru că El te binecuvintează. El 
a binecuvântat Israelul chiar acolo afară timp de patruzeci de ani. De ce 
a făcut El acesta? S-au căsătorit, au crescut familii, au sărutat copii, au 
plătit zeciuielile, au trăit chiar afară acolo, şi Dumnezeu i-a binecuvântat 
pe ei în pustie, i-a hrănit cu manna în continuu; şi fiecare din ei au 
pierit, pentru că ei niciodată nu au ţinut voia Lui originală, Cuvântul 
Lui. Ei au luat calea Lui cea pemisivă. 

 
*Ei sunt ca şi copii lui Israel care au ieşit din Egipt şi s-au oprit 

la scurtă distanţă de Ţara Promisă. Acum acei copii a lui Israel, au 
părăsit Egiptul cam două milioane de oameni puternici. Ei toţi au 
călătorit, au văzut aceleaşi minuni ale lui Dumnezeu, şi toţi au luat parte 
la aceeaşi manna şi aceeaşi apă din stânca lovită, toţi au urmat acelaşi 
nor ziua, şi Stâlp de Foc noaptea (Exod 13: 21-22; 14-24), dar NUMAI 
DOI au ajuns în Ţara Promisă. Numai doi au fost cu adevărat 
credincioşi. Aceea este corect din cauză că Cuvântul ne spune nouă că 
restul din ei au murit din cauza necredinţei; şi din cauza necredinţei, ei 
nu au putut intra (Evrei 3: 19). De atunci aceea este aşa, şi numai doi au 
intrat, atunci, ceilalţi nu au fost credincioşi reali. Ce face diferenţa? Doi 
au stat cu Cuvântul. Când inimile celor zece iscoade au eşuat la Cades 
Barnea, Iosua şi Caleb nu s-au îndoit, pentru că ei au crezut Cuvântul şi 
au zis, „Noi suntem mai mult decât în stare să luăm ţara.” (Exod 3: 7-8 ; 
17). După ce toţi acei Israeliţi au văzut puterea şi bunătatea şi eliberarea 
lui Dumnezeu, ei nu au intrat în odihnă, care este un tip al Duhului 
Sfânt. Deci, voi puteţi să vedeţi chiar acum că foarte puţini vor crede 
vreodată totul, calea ca să primească Duhul Sfânt. 
    

*Dumnezeu este sub obligaţie ca să se îngrijească de 
promisiunea Lui. Când Dumnezeu a adus pe Israel afară în pustie, El a 
promis să le poarte de grijă. Şi ceea ce Dumnezeu promite, Dumnezeu 
este sub obligaţie să o facă. Când ei au avut nevoie de apă, ei au mers şi 
au lovit stânca. Când ei au avut nevoie de mâncare, Dumnezeu a plouat 
cu manna de sus din cer. El a deschis Marea Roşie. 



Priviţi la manna care cade jos, ce un tipar frumos al Bisericii 
noastre. Aşa cum Dumnezeu a condus pe Israel în natural, El îşi 
conduce Biserica Lui astăzi, în spiritual. 
 

*Acum, Pavel vorbeşte Israelului spiritual care are în posesie 
ţara. Oh, nu sunteţi voi bucuroşi că aţi ieşit afară de la usturoiul din 
Egipt? Nu sunteţi voi bucuroşi că voi sunteţi în pustie? Şi amintiţi-vă, ei 
au trebuit să mănânce manna, hrana Îngerilor din ceruri, până când ei au 
trecut dincolo în ţară. (Iosua 5: 10-12). Şi când ei au trecut dincolo în 
ţară, manna a încetat să mai cadă. Ei erau deplin maturizaţi atunci, şi ei 
mâncau din recolta ţarii. Acum, acum că voi nu mai sunteţi bebeluşi, 
acum că voi nu mai doriţi sincer laptele Evangheliei, că voi nu mai 
trebuie să fiţi copii, şi dădăciţi, şi convinşi să veniţi la biserică, acum că 
voi sunteţi Creştini maturizaţi deplin, voi sunteţi gata să mâncaţi bucate 
tari (Evrei 5: 12-14; 6: 1-3). Voi sunteţi gata să intrați în ceva, a zis. Voi 
sunteţi gata să înţelegeţi ceva ce este adânc şi bogat. Oh, noi vom intrat 
în aceea direct. Şi oh, a fost ascunsă de la întemeierea lumii. El a zis, 
„Acum, că voi aţi ajuns în acesta, eu mă adresez vouă,” nu acelor care 
tocmai au lăsat Egiptul, nu către acei care încă sunt în călătorie, ci către 
aceia care sunt în ţara promisă, către aceia care au primit promisiunea 
(1Cor.2: 6-10). 

*Cât de mulţi au primit promisiunea Duhului Sfânt? Oh, nu 
sunteţi voi bucuroşi că voi sunteţi în ţară aici, mâncând vechiul porumb, 
mâncând lucrurile tari ale lui Dumnezeu, şi având o înţelegere clară. 
Mintea voastră spirituală nu este încurcată. Voi cunoaşteţi exact Cine 
este El. Voi ştiţi exact Ce este El. Voi ştiţi exact unde mergeţi voi. Voi 
ştiţi exact totul despre aceasta. (Efes.1: 15-23). 

 
*Observaţi fraţilor. Atunci cât de mult a durat manna aceasta (a 

fost dată)? Ea a durat întreaga călătorie, până când ei au ajuns într-o altă 
dispensaţie (epocă) dincolo în ţara promisă. Cât timp va dura acesta? 
Până când vine Isus. Petru a zis, „Pocăiţi-vă fiecare dintre voi, şi fiţi 
botezaţi în Numele lui Isus Cristos pentru iertarea păcatelor voastre, şi 
voi veţi primi Duhul Sfânt; pentru că promisiunea este pentru voi, 
pentru copii voştri, şi pentru toţi acei ce sunt departe acum, chiar atât de 
mulţi cât Domnul Dumnezeul noștri îi va chema.” (Fapte2: 38-39). Cât 
de mult durează acesta? Atât de mulţi cât Domnul Dumnezeu îi va 
chema. Atât de mult cât va dura dispensaţia harului, Dumnezeu încă 
cheamă bărbaţi şi femei în slujba Sa.  
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